



PHILIPPINE-EMIRATES PRIVATE SCHOOL L.L.C.

Abu Dhabi, United Arab Emirates

HEALTH, SAFETY AND ENVIRONMENT POLICY

1. Policy Statement

Philippine Emirates Private School is committed to ensuring a safe, healthy, and environmentally sustainable environment for all students, staff, visitors, and contractors. In alignment with ADEK's Health and Safety Policy (v1.1), we aim to prevent accidents and incidents, promote wellbeing, and protect the environment across all school operations and activities.

2. Objectives

- Ensure full compliance with ADEK regulations, UAE Federal Laws, and other applicable health and safety legislation.
- Foster a proactive safety culture through awareness, training, and continuous improvement.
- Identify and control risks to health, safety, and the environment within school premises and during school activities.
- Encourage all stakeholders to take shared responsibility for health and safety.
- Respond promptly and effectively to all incidents, and learn from them to prevent recurrence.

3. Scope

This policy applies to:

- All staff, students, visitors, parents, and contractors on school premises.
- All school activities both on and off campus (e.g., field trips, sports events, and after-school programs).
- School transport and facilities management.





4. Roles and Responsibilities

A. School Principal / Director

- Has overall responsibility for the implementation and effectiveness of this policy.
- Ensures adequate resources are allocated for HSE implementation.
- Ensures compliance with ADEK inspections, reporting, and training requirements.

B. School HSE Officer / Coordinator

- Develops and implements HSE procedures and risk assessments.
- Maintains records and documentation (accidents, training, drills).
- Conducts regular inspections and reports hazards.

C. Staff Members

- Comply with school HSE policies and report hazards or unsafe behavior.
- Supervise students effectively and act in case of emergencies.

D. Students

- Follow school safety rules and participate in HSE training.
- Report unsafe behavior or hazards to staff.

E. Visitors / Contractors

- Must follow school HSE rules and receive safety briefings when necessary.

5. Risk Management

- Regular risk assessments are conducted for classrooms, laboratories, playgrounds, transport, and all school activities.
- Control measures are implemented and reviewed periodically.
- Hazard reporting procedures are established and encouraged.

6. Emergency Preparedness

- Emergency response plans are in place for fire, medical emergencies, natural disasters, and other critical events.
- Regular evacuation and lockdown drills are conducted in compliance with ADEK requirements.
- First aid kits and trained personnel are available on site.



7. Health and Wellbeing

- The school promotes physical, mental, and emotional health through education, support services, and awareness campaigns.
- Adequate facilities (clean drinking water, sanitation, ventilation) are provided.
- Medical support is available through trained nurses or first aiders.

8. Environment Management

- The school actively promotes waste reduction, recycling, and sustainable practices.
- Environmental impacts of school activities are identified and minimized.
- Energy and water conservation programs are implemented.

9. Training and Awareness

- Staff receive induction and periodic HSE training.
- Students are educated on age-appropriate health and safety topics.
- HSE awareness campaigns are conducted throughout the academic year.

10. Monitoring and Continuous Improvement

- Regular HSE audits and inspections are conducted.
- Incident reports and investigation findings are reviewed to improve practices.
- Feedback from staff and students is encouraged to enhance safety.

11. Policy Review

This policy is reviewed annually or as required following significant incidents or updates in ADEK policy or UAE regulations.



12. References

ADEK Health and Safety Policy – Version 1.1

Abu Dhabi Department of Education and Knowledge (ADEK)

www.adek.gov.ae

UAE Federal Law No. 8 of 1980 – Labor Law

Concerning the regulation of labor relations, including health and safety in the workplace.

Ministerial Decision No. 32 of 1982

Regulations concerning preventive measures for occupational safety and health.

ADEK School Inspection Framework

Guidelines used during compliance inspections that include HSE indicators.

Civil Defense Requirements

As per UAE Civil Defense guidelines for school buildings and emergency preparedness.

Environment Agency – Abu Dhabi (EAD)

Guidelines on sustainability, environmental education, and environmental compliance.

13. Document Review and Approval

Function	Signature	Designation	Date	Signature
Final Approval		School Principal	April 14, 2025	
Document Review		Admin Director	April 14, 2025	
Contributor Reviewer		School Nurse	April 14, 2025	
Contributor Reviewer		Social Worker	April 14, 2025	
Document Producer		Safety Officer	April 14, 2025	





(HSE) سياسة الصحة والسلامة والبيئة

1. بيان السياسة

تلزم مدرسة الفلبين-الإمارات الخاصة بضمان بيئة آمنة وصحية ومستدامة بيتاً لجميع الطلبة، والموظفين، والزوار، والمقاولين. وانسجاماً مع سياسة دائرة التعليم والمعرفة (ADEC) للصحة والسلامة (الإصدار 1.1)، نهدف إلى منع الحوادث والإصابات، وتعزيز الرفاهية، وحماية البيئة في جميع عمليات وأنشطة المدرسة.

2. الأهداف

- ضمان الامتثال الكامل للوائح دائرة التعليم والمعرفة، والقوانين الاتحادية لدولة الإمارات، وغيرها من تشريعات الصحة والسلامة ذات الصلة.
- تعزيز ثقافة السلامة من خلال التوعية، والتدريب، والتحسين المستمر.
- تحديد المخاطر والسيطرة عليها فيما يتعلق بالصحة والسلامة والبيئة داخل مباني المدرسة وخلال الأنشطة.
- تشجيع جميع أصحاب العلاقة على تحمل المسؤولية المشتركة عن الصحة والسلامة.
- الاستجابة السريعة والفعالة لجميع الحوادث، والتعلم منها لمنع تكرارها.

3. نطاق التطبيق

تطبق هذه السياسة على:

- جميع الموظفين، والطلبة، والزوار، وأولياء الأمور، والتعاقدين داخل مباني المدرسة.
- جميع أنشطة المدرسة داخل وخارج الحرم المدرسي (مثل الرحلات الميدانية، والأنشطة الرياضية، والبرامج الالكترونية).
- النقل المدرسي وإدارة المرافق.





مدرسة الفلبين-الإمارات الخاصة ش.ذ.م.م

أبو ظبي، الإمارات العربية المتحدة

4. الأدوار والمسؤوليات

أ. مدير / مديرة المدرسة:

- يتحمل/تتحمل المسؤولية العامة عن تنفيذ وفعالية هذه السياسة.
- يضمن/تضمن توفير الموارد الكافية لتطبيق السياسة.
- يضمن/تضمن الانتقال لمتطلبات دائرة التعليم والمعرفة (التفتيش، التقارير، التدريب)

ب. مسؤول / منسق الصحة والسلامة: (HSE)

- يطور ويطبق إجراءات تقييم المخاطر وسياسات الصحة والسلامة.
- يتحقق بالسجلات والوثائق (الحوادث، التدريبات، المناورات).
- يجري عمليات تفتيش منتظمة ويرفع تقارير عن المخاطر.

ج. أعضاء الهيئة التدريسية والإدارية:

- الالتزام بسياسات المدرسة للصحة والسلامة والإبلاغ عن السلوكيات أو الحالات غير الآمنة.
- الإشراف على الطلبة بفعالية والتصرف في حالات الطوارئ.

د. الطلبة:

- الالتزام بقواعد السلامة والمشاركة في تدريبات الصحة والسلامة.
- الإبلاغ عن السلوكيات أو المخاطر غير الآمنة للموظفين.

ه. الزوار / المتعاقدين

- يجب عليهم اتباع سياسات الصحة والسلامة وتلقي التوجيهات الازمة عند الحاجة.

5. إدارة المخاطر

- يتم إجراء تقييمات منتظمة للمخاطر في الصفوف الدراسية، والمخبرات، وساحات اللعب، ووسائل النقل، وجميع أنشطة المدرسة.

- يتم تنفيذ وتحديث التدابير الوقائية بشكل دوري.
- يتم إنشاء وتشجيع إجراءات الإبلاغ عن المخاطر.





مدرسة الفلبين-الإمارات الخاصة ش.ذ.م.م

أبو ظبي، الإمارات العربية المتحدة

6. الاستعداد للطوارئ

- يتم وضع خطط استجابة للطوارئ لحالات الحريق، والطوارئ الطبية، والكوارث الطبيعية، والحوادث الحرجة الأخرى.
- تُجرى تدريبات الإلقاء والإغلاق المنتظمة تماشياً مع متطلبات دائرة التعليم والمعرفة.
- تتوفر أطقم الإسعافات الأولية وموظفو مدربون في الموقع.

7. الصحة والرفاهية

- تشجع المدرسة الصحة البدنية والعقلية والنفسية من خلال التعليم، والخدمات الداعمة، وحملات التوعية.
- توفر المرافق الضرورية (مياه شرب نظيفة، صرف صحي، تهوية مناسبة).
- يتتوفر دعم طبي من خلال ممرضات أو مسعفين مدربين.

8. إدارة البيئة

- تشجع المدرسة بفعالية تقليل الفيزيات، وإعادة التدوير، والممارسات المستدامة.
- يتم تحديد وتقليل الأثر البيئي لأنشطة المدرسة.
- تُطبق برنامج الحفاظ على الطاقة والمياه.

9. التدريب والتوعية

- يتلقى الموظفون التهيئة والتدريب الدوري على الصحة والسلامة.
- يتم تعليم الطلبة مواضيع الصحة والسلامة المناسبة لأعمارهم.
- تُنظم حملات توعية بالصحة والسلامة طوال العام الدراسي.

10. المراقبة والتحسين المستمر

- تُجرى عمليات تدقيق وتفتيش منتظمة على الصحة والسلامة.
- يتم مراجعة تقارير الحوادث ونتائج التحقيقات لتحسين الممارسات.
- يُشجع الموظفون والطلبة على تقديم التغذية الراجعة لتحسين السلامة.

11. مراجعة السياسة

يراجع هذه السياسة سنويًا أو عند الضرورة بعد وقوع حوادث كبيرة أو تحداث في سياسة دائرة التعليم والمعرفة أو اللوائح الإمارتية.





مدرسة الفلبين-الإمارات الخاصة ش.ذ.م.م

أبو ظبي، الإمارات العربية المتحدة

12.المراجع

- سياسة الصحة والسلامة الخاصة بـ KADEK - الإصدار 1.1
دائرة التعليم والمعرفة - أبوظبي(ADEK)
www.adek.gov.ae
- القانون الاتحادي لدولة الإمارات العربية المتحدة رقم 8 لسنة 1880 - قانون العمل
يتعلق بتنظيم علاقات العمل، بما في ذلك الصحة والسلامة في مكان العمل.
- القرار الوزاري رقم 22 لسنة 1882
اللوائح المتعلقة بالإجراءات الوقائية للسلامة والصحة المهنية.
- إطار تفتيش مدارس ADEK
الإرشادات المستخدمة أثناء عمليات التفتيش التي تشمل مؤشرات الصحة والسلامة والبيئة.(HSE)
- متطلبات الدفاع المدني
وفقاً لإرشادات الدفاع المدني لدولة الإمارات للمباني المدرسية والاستعداد لحالات الطوارئ.
- هيئة البيئة - أبوظبي(EAD)
إرشادات تتعلق بالاستدامة، والتعليم البيئي، والامتثال البيئي.

